

Title (en)

Work or office table.

Title (de)

Arbeits- oder Bürotisch.

Title (fr)

Table de travail ou de bureau.

Publication

EP 0529319 A1 19930303 (DE)

Application

EP 92112753 A 19920725

Priority

DE 4128278 A 19910827

Abstract (en)

The invention relates to a work or office table, having a table frame and a worktop, in which the table frame has a horizontal crossmember (10) with table legs (19) on whose longitudinal sides a pair of support arms (20) are directed in each case towards the front and back of the worktop and are pivotable in pairs in vertical planes, in which the free ends of the support arms are linked to holding elements and are adjustable perpendicular to the crossmember. A simple connection between the worktop and the support arms is provided in that the free ends of the support arms can be pivoted to a limited extent, in each case with a holding element constructed as an attachment plate (26), about a horizontal hinge axis running parallel to the crossmember, in that the attachment plates are directed towards one another in pairs, the hinge axes being arranged on the ends of the attachment plates facing away from one another, in that the attachment plates are each provided with an elongate hole (28) directed perpendicular to the crossmember, in that a clamping screw is guided in each case so as to be adjustable and retainable in the elongate holes, said clamping screw being arranged firmly at predetermined intervals on the underside of the worktop, and in that the mutually facing ends of the elongate holes and the ends of the elongate holes facing away from one another in the attachment plates, in conjunction with the clamping screws arranged firmly on the worktop, define the pivoted end positions of the support arms. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft einen Arbeits- oder Bürotisch mit einem Tischgestell und einer Arbeitsplatte, bei dem das Tischgestell eine horizontale Quertraverse (10) mit Tischbeinen (19) aufweist, an deren Längsseiten jeweils ein Paar von Tragarmen (20) zur Vorder- und zur Rückseite der Arbeitsplatte gerichtet und in vertikalen Ebenen paarweise verschwenkbar sind, bei dem die freien Enden der Tragarme an Haltelelementen angelenkt und senkrecht zur Quertraverse verstellbar sind. Eine einfache Verbindung zwischen der Arbeitsplatte und den Tragarmen wird dadurch geschaffen, daß die freien Enden der Tragarme jeweils mit einem als Befestigungsplatte (26) ausgebildeten Halteelement um eine horizontale und parallel zur Quertraverse verlaufende Anlenkachse begrenzt verschwenkbar ist, daß die Befestigungsplatten paarweise gegeneinander gerichtet sind, wobei die Anlenkachsen auf den einander abgekehrten Enden der Befestigungsplatten angeordnet sind, daß die Befestigungsplatten jeweils mit einem senkrecht zur Quertraverse gerichteten Langloch (28) versehen sind, daß in den Langlöchern jeweils eine an der Unterseite der Arbeitsplatte in vorgegebenen Abständen fest angeordnete Klemmschraube verstell- und arretierbar geführt ist, und daß die einander zugekehrten Enden der Langlöcher und die einander abgekehrten Enden der Langlöcher in den Befestigungsplatten in Verbindung mit den fest an der Arbeitsplatte angeordneten Klemmschrauben die Endschwenkstellungen der Tragarme festlegen. <IMAGE>

IPC 1-7

A47B 13/00; A47B 17/02

IPC 8 full level

A47B 13/00 (2006.01); **A47B 17/02** (2006.01)

CPC (source: EP)

A47B 13/003 (2013.01); **A47B 17/02** (2013.01); **A47B 2009/185** (2013.01); **A47B 2200/0013** (2013.01); **A47B 2200/0043** (2013.01)

Citation (search report)

[A] EP 0364822 A2 19900425 - DYES BUEROMOEBELWERK [DE]

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0529319 A1 19930303; EP 0529319 B1 19950412; AT E120934 T1 19950415; DE 4128278 C1 19921217; DE 59201893 D1 19950518

DOCDB simple family (application)

EP 92112753 A 19920725; AT 92112753 T 19920725; DE 4128278 A 19910827; DE 59201893 T 19920725